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Verontschuldigd: Walter Brat (schepen), Erik Block 

Beknopt verslag 

1. Verslag 16 januari 2023 

Het verslag wordt integraal goedgekeurd, mits 2 bemerkingen 

• Peter Vanaken wijst op de juiste schrijfwijze van zijn naam, zijnde Vanaken ipv Van Aken. OK 

• Piet Bouciqué vraagt dat het verslag een paginanummering krijgt. OK. 

 

 

2. Drachtbloemen (Kurt Vermeiren) 

Kurt Vermeiren vraagt aandacht voor het fleuriger maken van bermen en plantsoenen. De natuur heeft het 

moeilijk, en door gericht gras(berm)beheer en de aanplant van knollen en bollen, kan op een eenvoudige 

manier de biodiversiteit worden verhoogd. Het is tegelijkertijd ook mooier en kostenbesparender (minder 

maaien). Vooral wilde hommels gaan daar ook van profiteren. Hij vraagt ook om de bevolking mee te laten 

participeren, bv in bermen maar ook in hun tuinen. De gemeente kan het voorbeeld geven. 

Dirk wijst erop dat de gemeente al enkele jaren begonnen is met een omvormingsbeleid. Maaien waar het 

moet, niet maaien (of minder) waar het kan. Het bermbesluit is in deze wel belangrijk, maar we mogen 

verwachten dat op termijn hier aan zal gesleuteld worden. De maaidata moeten aangepast worden aan de 

klimaatrealiteit, en bovendien vergen bepaalde gronden en vegetaties soms een andere natuur technische 

aanpak dan het louter 2x maaien. Essentie is altijd wel dat maaien een bodemverarming oplevert met een 

biologische verrijking tot gevolg. 

Wat bollen betreft, werden er in 2020 enkele duizenden bollen aangeplant. Vorig jaar werd het perk van 

Loes zeer dicht aangeplant, maar helaas werden veel bollen en de helleborissen gestolen. Langs het 

fietspad van de kerk werden massaal narcissen aangeplant, ecologisch niet de meest interessante bloem 

maar oogt mooi en kan rekenen op veel bijval. Op het kerkhof (de inkomdreef) werden ook bollen voorzien 

(boerenkrokus en winterakoniet) en die beginnen nu na enkele jaren al beeldbepalend te worden, wat 

blijkens de reacties gewaardeerd wordt. De hommels en gehoornde metselbijen voeden zich op de 

stinzeplanten en deze laatste wonen ook in het grote bijenhotel dat op het kerkhof werd opgetrokken.  

We zullen de volgende jaren zeker inzetten op stinzeplanten. We kopen biologische en botanische soorten 

in die vanzelf verwilderen. 

Schepen Rombouts vraagt wat stinzeplanten zijn. Dat is een verzamelnaam voor een bijzondere groep 

verwilderende voorjaarsbloemen. Het zijn vooral bol-, knol- maar ook wortelgewassen die vanaf circa de 

16e eeuw werden (en worden!) aangeplant op buitenplaatsen, rondom kastelen en landhuizen. Vroeger 

was er zelfs competitie om zoveel mogelijk aaneengesloten bloemenvelden voor het kasteel te hebben, en 

liefst zo lang mogelijk van het voorjaar tot zelfs in de zomer (“bloemboog”). 

K. Vermeiren vraagt of er geen mogelijkheden zijn op de driehoek thv de kmo-zone Bloemendael. De 

eigenaar (nv Bosuil) heeft er enkele jaren geleden akkeronkruiden gezaaid met een spectaculair resultaat, 

en een ander jaar was het één zonnebloemweide. Gemeente heeft al getracht deze spie grond te kunnen 

verwerven of te mogen huren ifv akkeronkruiden, maar is daar niet in gelukt. De eigenaar zal nog eens 

gepolst worden over zijn bedoelingen en plannen. 
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Wat bermen betreft, herinnert Dirk eraan dat we een aantal jaar geleden een experiment hadden lopen op 

Schotenhof om bermen door de boordeigenaars te laten aanplanten en te onderhouden. Dat bleek een 

sisser te zijn, want uiteindelijk moest de groendienst de misvormde situatie rechttrekken. We gaan nu 

stelselmatig proberen om opnieuw zo’n experimentjes op te zetten. 

Bebloeming wordt ook aangepast in plantbakken (bv bibliotheek) en plantsoenen. We gaan meer naar 

vaste drachtplanten, vaak prairievegetatie. Vanaf de lente heb je dan bloem tot diep in de hoogzomer. 

3. Verwarming kantoren 

Kurt Vermeiren kreeg diverse klachten over de binnentemperatuur van de kantoren. Daarbij bleken vooral 

handen en voeten te koud voor de ingestelde temperatuur. Vraag om daar toch rekening mee te houden. 

Dirk heeft aan dienst patrimonium om uitleg gevraagd. De temperatuur werd op 19°C gehouden, alhoewel 

de manuele instellingen niet handig zijn. Want dan fluctueert de temperatuur terwijl je aan een vaste 

temperatuur van 19°C vrij snel went. Volgens thermofysioloog van Marken is die temperatuur ook beter 

voor de metabole stofwisseling en suikerhuishouding, wat het VBO ertoe bracht om deze temperatuur als 

de nieuwe norm te zien. 

4. Subsidiebedragen LEKP’s 

Brecht Verwulgen had graag geweten hoe hoog de subsidies LEKP bedragen. De vraag werd laat gesteld, 

zodat de milieudienst iets meer info zal ronsturen naar de RC. Maar er kon alvast worden meegegeven dat 

de gemeente op basis van LEKP 1.0 jaarlijks 113.642,64 euro krijgt tot en met 2030, en dat er op basis van 

de ondertekende inspanningsverplichting minimum 39.982,83 euro zal worden overgeschreven op de 

gemeenterekening in 2023 en 2024. 

5. Bermbrug stavaza 

Brecht Verwulgen vraagt naar een stand van zaken van de bermbrug Peerdsbosbaan, omdat het al zo lang 

geleden is dat er nog nieuws over kwam. 

Dirk schetst de historiek (bouwverplichting infrabel en stilstand dossier) maar zegt dat Minister Z. Demir 

gezorgd heeft voor een versnelling. De Peerdsbosbaan is één van de 10 prioriteiten in Vlaanderen. AWV 

en Infrabel hebben dan opnieuw een werkgroep opgericht met gemeente en ANB, GroenKruis en 

departement Omgeving. Het wegdek is ook in lamentabele toestand, zodat AWV liever gisteren dan 

vandaag het brugdek wil vervangen. Gezien de budgettaire situatie overweegt men nu enkel een ecoduct 

te maken (fietsers, wandelaars, wild) ipv een ecobrug (gemengd incl. voertuigen). De 6 huizen wil men dan 

laten aansluiten op de Bredabaan. Het CBS van Brasschaat bracht wel een ongunstig advies uit (willen 

huidige situatie behouden, adviezen waren nochtans allemaal positief). 

Hieraan gekoppeld is de fietsverbinding woonwijk De List met de Peerdsbosbaan. Via de P. Gilsomlaan zal 

dit niet gaan (private weg), maar bovendien zou deze piste op termijn botsen op de nog aan te leggen 

bruggenhoofden die de functionaliteit van het ecoduct verhogen. Daarom is ANB nu aan het 

onderhandelen met enkele eigenaars om een rechtstreekse verbinding te kunnen maken List-

Peerdsbosbaan (waar ook een autoparking kan komen). De onderhandelingen zijn lopende. Een uitweg via 

De Koraal wordt als niet wenselijk geacht (burenhinder). 

6. Stikstof 

Brecht Verwulgen vraagt of de gemeente een zicht heeft op de stikstofimmissies en emissies en of 

hierrond wordt gewerkt.  Dirk meldt de meetpost die in Schoten werd opgesteld van de Vlaamse 

MilieuMaatschappij (VMM). Maar de opvolging van al dit cijfermateriaal is niet echt een mogelijkheid voor 

een lokaal bestuur, maar eerder van VITO en VMM. Natuurlijk weten we natuurlijk wel ongeveer wie de 

meeste stikstof in de omgeving zal emitteren, maar voor Schoten is de belangrijkste bron sowieso de E19 

en bovenlokale mobiliteit.  Minstens 5 bedrijven worden voortdurend gemonitord. Schoten kent weinig 

verzuring tgv ammoniak (NH3) dat een verbinding is van stikstof en waterstof en vooral vanuit de 

veestallen komt en in de onmiddellijke omgeving terecht komt. Stikstofoxiden (NOx) zijn dus voor Schoten 

belangrijker, de verbinding van stikstof en zuurstof, en vooral tgv verbrandingsprocessen op hoge 
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temperatuur in de transportsector, productie en verwarming gebouwen.  Die veroorzaken door reacties in 

de lucht fijn stof en zorgen uiteindelijk voor verzuring. 

7. PFOS-problematiek brandweerkazerne Schoten 

Op vraag van Brecht Verwulgen wordt een stand van zaken meegegeven van de problematiek van de 

brandweeroefeningen met PFOS-houdend schuim. Dirk deelt mee dat er een oriënterend bodemonderzoek 

is gebeurd op en rond de kazerne, en die gaven verhoogde concentraties aan in lijn met andere 

gelijkaardige onderzoeken in Vlaanderen. De waarden benaderen in de verste verte niet die van 

Zwijndrecht bv.  Vermits er geen lijn in valt te trekken en hier en daar overschrijdingen in het grondwater en 

bodem werden aangetroffen, werd een beschrijvend onderzoek opgestart eind 2022. Het is wachten op de 

conclusies nu. Peter Van Aken vraagt of er al resultaten bekend zijn van de verontreiniging aan Van 

Gansenwinkel. Die zijn er maar ook hier is het wachten op een eindoordeel van OVAM.  

In tegenstelling tot wat Brecht Verwulgen heeft vernomen, is het eten van groenten uit de VELT-tuinen 

geen probleem, ze mogen zelfs (mits bemonstering) putwater gebruiken. Er is vroeger wel een probleem 

geweest met regelmatige overstromingen tgv een overstort van Aquafin in de Wytschotbaan. 

8. Neerhoeve 

Erik Maas vraagt naar de uitvoeringsdatum van het project Neerhoeve, dat reeds uitvoerig aan bod kwam 

in de Info Schoten. De bevolking was zeker positief, en gaf enkele tips mee die werden meegenomen. De 

jeugddienst was in heel het project betrokken. Als alles goed verloopt (omgevingsvergunning werd 

aangevraagd) denken we dat na het bouwverlof de eerste activiteiten zullen opgestart worden. Er moet 

zeker dit jaar geland zijn, de aanplantingen kunnen nog in het plantseizoen 2023-2024 worden uitgevoerd. 

9. E10-plas  

Erik Maas vernam dat er een druk bijgewoonde volksvergadering werd georganiseerd in januari jl en vroeg 

in welke fase het project zich nu situeert. Dirk schetst het verloop van de werkzaamheden rond de planning 

van wat nu al genoemd wordt “Landschapspark De Zwaan”. De hearing was inderdaad constructief en 

positief, en de belangrijkste opmerkingen van de wijkbewoners werden meegenomen in het tweede 

ontwerpplan. Geen inkijk in de tuinen, geen gevaar voor beschaduwing tuinen en PV-panelen, geen 

publiekstrekkende infrastructuur, focus op de wijk en passanten (wandelaars/fietsers). Waterveiligheid, 

biodiversiteit, zachte recreatie (wel met GlobeFest), voedselbos/agroforestry zijn de ruggengraat van het 

ontwerp. 

Door de niet simultane aanleg van het compensatiebos Wytschot met de andere projectmodules spreken 

we van 2 onderscheiden delen, namelijk bosland en moerasland. Dat laatste moet nog deze legislatuur 

rond zijn. Er wordt nog deze maand subsidiedossier opgemaakt voor “natte natuur”, en er is ook al een 

dossier in omloop bij Pidpa. Er staan nog wel onderhandelingen op de agenda met de eigenaar van de 

plas (Vlaamse Waterweg). 

10. Varia 

Kurt Vermeiren waarschuwt voor de communicatie van de zogenaamd diervriendelijke bestrijdingsmodules 

voor ratten. Blijkens een onderzoek van het INBO zouden de ratten niet meteen bedwelmd geraken, maar 

wel een lange verdrinkingsdood sterven. Wellicht nog veel korter dan gif, maar je kan het niet verkopen als 

diervriendelijk. Een aandachtspunt, zeker met de binnenkort van kracht zijnde maatregelen tegen 

gifgebruik. 

Kurt Vermeiren vraagt of er veel muntjaks werden geschoten. De info zal worden opgevraagd bij ANB. 

 

Dirk Vercammen 

21/03/2023 


